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Skrivelse om framtiden för personerna som bor 
på Skarpnäcksgården 

Svar på skrivelse från Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna 
och Kristdemokraterna 

Förvaltningens förslag till beslut 
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på skrivelse om framtiden för personerna som bor på 
Skarpnäcksgården. 

Sammanfattning 
Kristin Jacobsson (C), Annika Elmlund (M), Jan Jönsson (L) och 
Maurice Forslund (KD) har i en skrivelse om framtiden för 
personerna som bor på Skarpnäcksgården ställt följande frågor till 
förvaltningen:  

1. Hur många individer från Stockholms stad placeras i 
genomsnitt på Skarpnäcksgårdens lågtröskelboende per år? Hur 
många av dessa har korttidsplacering och hur många har mer 
stadigvarande placering? 

2. Hur ser socialförvaltningen på möjligheten att hitta andra 
platser till alla stockholmare som placeras på Skarpnäcksgården 
när fastigheterna rivs? Pågår en plan för det idag? 

3. Om det inte pågår en planering för att på 3-4 månader kunna 
stänga ner verksamheten, vilken är anledningen till att 
verksamhetskontraktet endast förlängs med så kort ledtid? 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Bakgrund 
Förvaltningen har mottagit en skrivelse från Kristin Jacobsson (C), 
Annika Elmlund (M), Jan Jönsson (L) och Maurice Forslund (KD) 
om framtiden för personerna som bor på Skarpnäcksgården. 
Skrivelsen ska besvaras i samband med socialnämndens 
sammanträde den 20 november 2024 

Handläggare
Carolina Morales
Telefon: 08-50825146

Till
Socialnämnden
2024-11-20

Socialförvaltningen
Avdelningen för strategi och utveckling

Tjänsteutlåtande
Dnr SOF 2024/614

2024-10-14
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Ärendet 
Av skrivelsen framgår att fastighetsnämnden tidigare har svarat på 
en skrivelse angående Skarpnäcksgården och bland annat svarat att 
området genomgår en stadsförnyelseprocess och att byggnaderna 
som Skarpnäcksgården hyr kommer att rivas eller byggas om för att 
ge plats åt ett helt nytt område med bostäder, förskola, rekreation 
och service. Mot bakgrund av fastighetsnämndens svar ställs nu 
följande frågor till socialförvaltningen:  
1. Hur många individer från Stockholms stad placeras i 

genomsnitt på Skarpnäcksgårdens lågtröskelboende per år? Hur 
många av dessa har korttidsplacering och hur många har mer 
stadigvarande placering? 

2. Hur ser socialförvaltningen på möjligheten att hitta andra 
platser till alla stockholmare som placeras på Skarpnäcksgården 
när fastigheterna rivs? Pågår en plan för det idag? 

3. Om det inte pågår en planering för att på 3-4 månader kunna 
stänga ner verksamheten, vilken är anledningen till att 
verksamhetskontraktet endast förlängs med så kort ledtid? 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för strategi och utveckling. 
Förvaltningsgruppen har behandlat ärendet den 13 november 2024. 
Rådet för funktionshinderfrågor har haft möjlighet att behandla 
ärendet den 14 november 2024. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen svarar nedan på frågorna i skrivelsen. För att besvara 
fråga nummer två har förvaltningen varit i kontakt med 
fastighetskontoret och exploateringskontoret. För utförligare svar i 
denna fråga hänvisas till nämnda instanser. 

1. Hur många individer från Stockholms stad placeras i 
genomsnitt på Skarpnäcksgårdens lågtröskelboende per år? Hur 
många av dessa har korttidsplacering och hur många har mer 
stadigvarande placering? 

Svar: Av sociala system framgår att 275 individer var placerade på 
Skarpnäcksgården under 2023, varav 79 procent var män och 21 
procent kvinnor. Majoriteten var placerade på H-huset, som är ett 
akutboende.   

I syfte att få en djupare förståelse för målgruppens situation och 
behov genomförde socialförvaltningen en enkätundersökning under 
vecka 22 i maj 2024. Enkäten skickades ut till samtliga 
stadsdelsförvaltningars individ- och familjeomsorg inklusive 
funktionsnedsättning, samt äldreomsorg med frågor om bland annat 
vilken problematik och behov som personerna placerade på 
Skarpnäcksgården har. Resultaten visade att 99 individer var 
placerade på Skarpnäcksgården under mätveckan. Medianen för 
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boendetiden för dessa 99 personer var sex månader, dock var det en 
stor variation på boendetid beroende på boendeform, med kortare 
boendetider på H-huset som fungerar som ett akutboende och längre 
placeringar i husen E, F och G som kategoriseras som HVB.  

2. Hur ser socialförvaltningen på möjligheten att hitta andra 
platser till alla stockholmare som placeras på Skarpnäcksgården 
när fastigheterna rivs? Pågår en plan för det idag? 

Svar: Enligt information från exploateringskontoret och 
fastighetskontoret har staden sedan tidigare informerat alla 
hyresgäster, däribland Nytida AB som driver Skarpnäcksgården, om 
planerna för området och har en löpande dialog med nuvarande 
hyresgäster om deras avtal och informera i god tid innan en 
framtida avflytt. Befintliga hyresgäster kommer att kunna fortsätta 
hyra sina lokaler under detaljplaneprocessen, preliminärt fram till 
2028. Kontrakt skrivs för ett år i taget med möjlighet till 
förlängning. Att kontraktet är på ett år innebär en flexibilitet för 
både hyresgästen och staden ifall lämpliga lokaler hittas att flytta 
verksamheten till. Ersättningslokaler behöver uppfylla dagens krav 
enligt Inspektionen för vård och omsorg.  

Socialförvaltningen följer nogsamt tidsplaneringen för att 
säkerställa att personer som är placerade på Skarpnäcksgården får 
sina behov tillgodosedda. Förvaltningens kartläggning som 
genomfördes i maj är ett led i detta, med syfte att inhämta underlag 
om målgruppen för att möjliggöra en planering framåt. 

3. Om det inte pågår en planering för att på 3-4 månader kunna 
stänga ner verksamheten, vilken är anledningen till att 
verksamhetskontraktet endast förlängs med så kort ledtid? 

Svar: Det finns i nuläget ett avtal som är förlängt fram till 2024-12-
31, och det pågår för närvarande en ny upphandling. Att 
avtalstiderna har varit korta beror på att det har varit oklart när den 
nya upphandlingen kommer att bli klar.  

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Veronica Wolgast Carstorp  Lina Blombergsson 
Socialdirektör  Avdelningschef 
Socialförvaltningen  Socialförvaltningen 

Bilaga 
1. Skrivelse om framtiden för personerna som bor på 

Skarpnäcksgården
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